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Protokół Nr XVII/21 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28 stycznia 2021 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 

Sesja trwała od godz. 9.03 do godz. 10.50. 
Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej 13 radnych (radny Artur 
Patrzałek od godz. 9.07; nieobecni radni: Stanisław Wcisło i Krzysztof Samburski) oraz: 
- Pan Zbigniew Janik   - wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas   - sekretarz gminy, 

- Pani Agnieszka Liberek  - p.o. skarbnika gminy, 
- Pani Maria Małasińska  - podinsp. ds. księgowości budżetowej. 
          Otwarcia XVII sesji dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Gubała. 
Na wstępie powitała wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdziła kworum 
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał. Kontynuując wniosła o zmianę 
w porządku obrad, polegającą na wprowadzeniu punktu 13 w brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej, Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska Rady Gminy Gnojno na 
2021 rok”, punktu 14 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy Gnojno na 
2021 rok”, punktu 15 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Planowania Budżetu i Finansów Rady Gminy Gnojno na 2021 
rok”. 
„Za” proponowaną zmianą głosowało 12 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie 
„wstrzymał się” od głosu. 
Po przegłosowaniu zmiany porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2021 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno na 

lata 2021-2040. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2021 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 

bezprzetargowej działek stanowiących własność Gminy Gnojno – działki nr 306/1 

i 45/4. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 

bezprzetargowej działek stanowiących własność Gminy Gnojno – działki nr 306/3 
i 45/1. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 

bezprzetargowej działek stanowiących własność Gminy Gnojno – działki nr 306/4 
i 45/2. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działki stanowiącej własność Gminy Gnojno – działka nr 45/3. 
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11. Podęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Gnojno na 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, 

Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia, 

Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Planowania 

Budżetu i Finansów Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 12 radnych, nikt nie był „przeciw”, nikt 
nie „wstrzymał się” od głosu, głosy nieoddane - 1 (protokół głosowania imiennego – w 
załączeniu). 
 
Do punktu 2-go. 

 

              Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
               W sprawie przyjęcia protokołu z XVI sesji odbytej w dniu 29 grudnia 2020 r. 
odbyły się dwa głosowania. 

„Za” przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 12 radnych, natomiast „za”  
przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach podmiotowych Biuletynu 

Informacji Publicznej głosowało 13 radnych (protokół głosowania imiennego – w 
załączeniu). 
 

Do punktu 3-go. 

 

              Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
               Sprawozdanie z działalności za okres od 30.11.2020 r. do 28.01.2021 r., 
stanowiące załącznik do protokołu, przedłożył i opatrzył stosownym komentarzem wójt 
gminy Zbigniew Janik (szczegółowe sprawozdanie znajduje się na stronie internetowej 

gminy pod adresem: gnojno.com.pl – w zakładce – dla mieszkańca – transmisja obrad). 
 
Do punktu 4-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2021 rok. 

               Wójt gminy tytułem wstępu oznajmił m.in.: „Na wstępie chciałbym wszystkim 
podziękować za udział w posiedzeniu stałych komisji rady, na którym dokonano analizy 
tegorocznego budżetu. Być może, że w kontekście pozyskanych środków z budżetu 
państwa, nie spełnia on waszych oczekiwań. Ale te pieniądze możemy przeznaczyć 
tylko na te zadania, które zostały ujęte we wnioskach. Czyli na rewitalizację 

miejscowości Gnojno, budowę sal gimnastycznych przy Szkole Podstawowej w 
Jarząbkach i Balicach oraz budowę zbiornika wodnego w Jarząbkach. Nie jest możliwe 
wykonanie wszystkich trzech zadań w bieżącym roku, ponieważ w założeniach 
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rządowych środki mają być wykorzystane do końca 2022 roku. Biorąc pod uwagę czas, 
który jest potrzebny do uzyskania pozwoleń, w tym roku prawdopodobnie uruchomimy z 
całej puli kwotę w wysokości około 700 tys. złotych. Nie wiem jeszcze, które z zadań 

będzie realizowane w pierwszej kolejności. Omawiając prowizorium budżetowe 
wspominałem, że wasze oczekiwania i oczekiwania mieszkańców są o wiele większe 
niż możliwości finansowe gminy. Dlatego kwoty przeznaczone na poszczególne 
zadania są niższe niż faktyczne potrzeby. Mówiłem też o tym, ale jeszcze raz 
przypomnę, że wkład na realizację zadań w ramach rządowego programu wsparcia  
musi pochodzić z dochodów własnych gminy a nie kredytów czy pożyczek. I dlatego 

przygotowując wnioski, wszystkie środki możliwe do uzyskania w tym roku wykazaliśmy 
w postaci wkładu własnego. Mówię to między innymi po to, aby wam uświadomić, że 
nawet jeśli kwoty na poszczególne zadania są zaniżone, nie oznacza to wcale, że nie 
będą one zrealizowane. Liczę na to, że zostaną wykonane, tylko w późniejszym czasie. 
I nie będzie to kwestia lat, tylko co najwyżej miesięcy. Tym bardziej, że staramy się cały 

czas o dodatkowe wsparcie na realizację inwestycji. Bo nie da się ukryć, że kwota 
trzech milionów, mimo że robi wrażenie, jest za mała na wykonanie wszystkich 
zaplanowanych zadań. Proszę o ewentualne pytania”. 
           Kontynuując rozpatrywanie projektu uchwały budżetowej przewodniczący 

Komisji Planowania Budżetu i Finansów – radny Artur Patrzałek – przedłożył protokół z 
posiedzenia komisji, odbytego w dniu 25 stycznia 2021 roku (kserokopia protokołu Nr 

20/21 – w załączeniu). 
          W następnej kolejności Pani Agnieszka Liberek, pełniąca obowiązki skarbnika 
gminy, odczytała Uchwałę Nr 149/2020 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Gnojno na 2021 rok (kserokopia wymienionego dokumentu 

– w załączeniu). 
W dyskusji nad projektem uchwały budżetowej udział wzięli: 
- radny Marian Okraj – uchwała budżetowa jest najważniejszą uchwałą podejmowaną  

w ciągu całego roku. Cały ciężar i odpowiedzialność za jej wykonanie spada na nas i na 
pana wójta. Ale dzięki niej gmina będzie mogła funkcjonować i realizować zadania, na 

które oczekują mieszkańcy. Bo to właśnie oni, płacąc podatki, wnoszą swój wkład do 
budżetu gminy. I oczekują czegoś w zamian. Ułatwienia życia i poczucia 
bezpieczeństwa w swojej małej ojczyźnie, w której mieszkają. Wszyscy wiemy, że 
wydatki nie pokrywają się z przychodami. Ale tak już jest, że więcej wydajemy niż 
pozyskujemy. Żeby wszystko grało i pracowało harmonijnie, dobrze by było, żeby jedno 

z drugim się pokrywało. Jednak tak nie jest i nigdy nie było. Życie jest życiem. 
Dofinansowania są potrzebne w różnych dziedzinach działalności. W czasie trwania 
pandemii koronawirusa wszyscy dostrzegliśmy, jak ważne są pieniądze. Weźmy 
chociażby oświatę. Wszyscy wiemy, co będzie oznaczać brak dofinansowania 
placówek. Będziemy mieli niedouczonych młodych ludzi. A przecież to oni będą 

stanowić o naszej przyszłości, o przyszłości naszej gminy i naszego środowiska 
lokalnego. Następną dziedziną jest służba zdrowia. Żyjemy w XXI wieku już 21 lat. 
Każdy z was ma zapewne takie samo życzenie, jak ja, aby z byle schorzeniem nie 
jeździć do specjalistów, którzy przyjmują w miastach oddalonych wiele kilometrów od 
naszego miejsca zamieszkania. Chcielibyśmy ich mieć u nas, na miejscu. Zarówno 
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specjalistów, jak i odpowiednie urządzenia do badań. To są na razie marzenia. Co 
można powiedzieć o reszcie mieszkańców? Są wśród nich rolnicy, przedsiębiorcy i 
zwykli ludzie, którzy potrzebują tego, co ułatwi im życie. Pomocy oczekują od nas 

przede wszystkim ci, którzy mieszkają na wsiach położonych w trudnych warunkach 
geograficznych. Biorąc pod uwagę rozwój techniki nie da się żyć tam, gdzie jest 
nieprzejezdna droga. Nie da się żyć tam, gdzie jest nieoświetlona droga. Pięćdziesiąt lat 
temu nie było takich potrzeb, bo wszyscy jeździli konno, wąskimi dróżkami. Dzisiaj nie 
możemy sobie na to pozwolić. Ale możemy wnioskować o jak najszersze dostrzeżenie 
tych wszystkich problemów. Nie mówię, że nic nie robimy. Robimy tyle, na ile nas stać. 

Ale przydałoby się trochę więcej.  
Zapoznałem się szczegółowo z tegorocznym budżetem i będę głosował za jego 
przyjęciem. Bo nie jestem w stanie niczego zmienić, choćbym odesłał ten budżet do 
poprawki. Bo skąd weźmiemy więcej pieniędzy? Mamy tyle, ile mamy. I tyle wydamy. 
Tyle mam do powiedzenia w tej sprawie. Kończąc chciałbym prosić pana wójta o 

realizację zadań w ramach funduszu sołeckiego, na które z budżetu gminy w tym roku 
wyodrębniono kwotę 473.060,85 zł. Nie da się ukryć, że to sołtysi starają się, aby 
zwołać zebranie wiejskie, na którym podejmowane są uchwały w sprawie 
przeznaczenia środków na poszczególne zadania. A w ostatnich latach nie we 

wszystkich miejscowościach fundusz został wykorzystany w całości. Dlatego proszę o 
realizację zadań, zgodnie z wnioskami. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Ponieważ nikt więcej nie zabierał głosu w dyskusji, wiceprzewodnicząca rady zarządziła 
głosowanie jawne nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/158/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 5-go. 

 

             Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno 
na lata 2021-2040. 

             Z treścią Uchwały Nr 148/2020 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o projekcie 
uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno na lata 2021-2040 zapoznała 
zebranych Pani Agnieszka Liberek – p.o. skarbnika gminy (kserokopia uchwały – w 
załączeniu). 

W związku z tym, że żaden z radnych nie miał pytań i nie wniósł żadnych uwag do 
wyżej wymienionego projektu uchwały – wiceprzewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/159/21 stanowi załącznik do protokołu. 

Po głosowaniu wójt gminy Zbigniew Janik podziękował za jednogłośne wyrażenie 
akceptacji, zarówno dla uchwały budżetowej, jak i Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Kontynuując dodał, iż nie pozostaje nic innego jak tylko sobie życzyć, aby procent 

realizacji dochodów oraz zadań uwzględnionych w tegorocznym budżecie był jak 
najwyższy. 
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 Do punktu 6-go.             
 

              Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 
rok. 
Zważywszy na brak jakichkolwiek pytań i uwag, wiceprzewodnicząca poddała ww. 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się”  – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/160/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

 

Do punktu 7-go. 
 

             Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działek stanowiących własność Gminy Gnojno – działki nr 306/1 i 45/4. 
             W wyżej wymienionej kwestii głos zabrał wójt gminy i stwierdził m.in.: „Sprawa 
uregulowania stanu prawnego działek, o których dzisiaj będzie mowa, trwa od wielu lat. 

Ten temat był poruszany na wielu zebraniach z mieszkańcami miejscowości Bugaj. 
Podejmując uchwały w sprawie sprzedaży działek chcemy zapoczątkować proces, który 

definitywnie rozwiąże ten problem. Każda z czterech uchwał, nad którymi w dniu 
dzisiejszym będzie procedować  rada, dotyczy tej samej sprawy. Obecnie wygląda to 
dość nieciekawie, bo na przykład jeden z prywatnych budynków jest usytuowany w 

pasie drogi należącej do gminy. Dlatego chcemy to wszystko wyprostować i 
uregulować, aby stan rzeczywisty był spójny z mapami. Dzięki podjętym uchwałom, 

osiągniemy status quo. W związku z tym bardzo proszę o ich przegłosowanie. To nam 
rozwiąże problem. Tym bardziej w czasie, gdy rolnicy składają wnioski do Agencji, gdzie 
muszą się rozliczać z posiadanych działek. Aby nie wprowadzać jeszcze większego 

zamieszania, zastosowaliśmy ustawowe prawo pierwokupu. W tym wypadku jest to 
najlepsza forma zbycia nieruchomości gruntowej.” 

           W tym samym temacie głos zabrał radny Marian Okraj. Oznajmił, że wójt w 
zasadzie objaśnił o co chodzi w tej uchwale. W celu doprecyzowania tej kwestii i 
uzupełnienia wypowiedzi wójta dodał, że Komisja Rolnictwa zajmowała się tym 
tematem na swoim posiedzeniu i wyraziła pozytywną opinię dotyczącą sprzedaży 
wszystkich działek. Kończąc podkreślił, że podjęcie uchwał jest ze wszech miar 

racjonalne. 
Ponieważ żaden z radnych nie miał więcej pytań i nie wniósł żadnych uwag – 
wiceprzewodnicząca zarządziła głosowanie nad omawianym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/161/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 
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             Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działek stanowiących własność Gminy Gnojno – działki nr 306/3 i 45/1. 
W związku z faktem, iż żaden radny nie miał pytań ani nie wniósł żadnych uwag do ww. 

projektu uchwały – wiceprzewodniczący przeszła do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/162/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

 

Do punktu 9-go. 

 
             Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działek stanowiących własność Gminy Gnojno – działki nr 306/4 i 45/2. 
Zważywszy na brak pytań i uwag ze strony radnych - wiceprzewodnicząca obrad 
zarządziła głosowanie nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/163/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 
 

             Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działki stanowiącej własność Gminy Gnojno – działka nr 45/3. 
Z uwagi na brak pytań i zastrzeżeń do ww. projektu uchwały – wiceprzewodnicząca 

przeszła do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/164/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

Po głosowaniu wiceprzewodnicząca ogłosiła 15-minutową przerwę w obradach. 

 
Do punktu 11-go. 
 

             Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
W związku z brakiem uwag i pytań do projektu uchwały, o którym mowa wyżej, 
wiceprzewodnicząca obrad przeprowadziła głosowanie nad jego przyjęciem.  
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/165/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 
 

                  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
Ponieważ nikt nie wniósł uwag do ww. projektu uchwały, wiceprzewodnicząca rady 
zarządziła głosowanie. 
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Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/166/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 
Do punktu 13-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Żywnościowej, Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska Rady Gminy 
Gnojno na 2021 rok. 

 Z uwagi na fakt, iż żaden radny nie wniósł żadnych uwag do wymienionego projektu 
uchwały – wiceprzewodnicząca obrad przeszła do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/167/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 
Do punktu 14-go. 

 
           Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia, 

Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 
Wobec braku pytań i uwag, wiceprzewodnicząca poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XVII/168/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 15-go. 

 

          Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Planowania 
Budżetu i Finansów Rady Gminy Gnojno na 2021 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag – wiceprzewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XVII/168/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 
 
        Zapytania i wolne wnioski. 
       Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 
- Radny Wincenty Krawczyk – na początku chciałbym podziękować pani 

przewodniczącej za sprawne prowadzenie sesji a pani skarbnik za zrozumiałe dla 
wszystkich odczytanie opinii RIO.  
Panie wójcie. Po raz dwudziesty trzeci głosuję za budżetem, ale jeszcze nie było takiej 
sesji, jak dzisiejsza. Wszyscy radni byli za. Jeszcze nigdy tak nie było, żeby wójta 
darzono takim zaufaniem, jak Pana. Zdarzały się w przeszłości takie sytuacje, że mimo 

iż w danej miejscowości zaplanowano realizację danej inwestycji, radni i tak głosowali 
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„przeciw”. Kończąc życzę Panu wszystkiego najlepszego i proszę o jak najlepsze 
wykorzystanie środków, którymi dysponujemy, na realizację inwestycji. A do 
najważniejszych należą: budowa wodociągu, dróg i oświetlenia ulicznego. Mieszkańcy 

Skadli już dwukrotnie przeznaczyli środki funduszu sołeckiego na rozbudowę 
oświetlenia. I mówiąc humorystycznie. Do tej pory nie ma ani lamp, ani pieniędzy. W 
tym nowym roku budżetowym życzę Panu wójtowi i Pani skarbnik dużo zdrowia. 
- Radna Renata Korcipa – w imieniu mieszkańców Woli Zofiowskiej proszę o 
wyremontowanie odcinka drogi prowadzącego obok posesji Pana Sojdy. 
- Radny Marian Okraj – czy korzystając z przepisów specustawy można poszerzyć 

drogi, które są zaplanowane do realizacji ze środków Funduszu Dróg 
Samorządowych? 
- Wójt gminy – specustawa obowiązuje w każdym przypadku, gdy mamy do czynienia z 
realizacją danej inwestycji. Czy jest to budowa wodociągu, czy też drogi. Chodzi o to, 
że jest to proces czasochłonny, ponieważ trzeba uzyskać dostęp do gruntu, który teraz 

należy do kogoś innego. I jest to najczęściej osoba prywatna. O ile teoretycznie jest to 
możliwe, o tyle w praktyce niezupełnie. Bo wyobraźmy sobie, że nakazujemy 
mieszkańcowi usunięcie budynku mieszkalnego czy innego obiektu. Dlatego każdą 
sytuację należy rozpatrywać indywidualnie. Jeżeli jest to droga polna, to nie pozostaje 

nic innego jak tylko dogadanie się z właścicielami działek leżących w sąsiedztwie tej 
drogi. Gdy któryś z nich nie wyrazi zgody – stosuje się przepisy specustawy. W terenie 

zabudowanym – wyegzekwowanie przepisów jest bardzo trudne do osiągnięcia. Można 
tę sytuację porównać do budowy obwodnicy Kurozwęk. Ponieważ przez miejscowość 
prowadzą bardzo wąskie uliczki, postanowiono że o wiele lepiej będzie wybudować 

obwodnicę niż usuwać budynki mieszkalne. 
Wracając do dróg powodziowych, o których mówiła radna Renata Korcipa, chciałem 

podkreślić, że w 2020 roku w żadnej gminie na terenie naszego województwa nie 
wykonano ani jednego odcinka takiej drogi. I prawdopodobnie w Polsce też nie. 
Przyczyna jest prozaiczna. Mamy pandemię i rząd skądś musi brać pieniądze na 

wsparcie dla gmin czy prywatnego biznesu. Nie oznacza to wcale, że te drogi nie będą 
realizowane. Tylko nikt nam dzisiaj nie powie – kiedy.  

Korzystając z okazji chciałem poinformować, że od poniedziałku rozpoczęto na terenie 
naszej gminy szczepienia przeciwko Covid-19. Ponieważ tygodniowo może się 
zaszczepić 30 osób, trochę to potrwa. Jeżeli wszystko będzie przebiegało zgodnie z 
harmonogramem – osoby w naszym wieku będą się mogły zaszczepić w czerwcu. 
Naszym zadaniem jest, aby namawiać do szczepień. Ludzie się obawiają szczepionki, 

ale zawsze tak jest, gdy mamy do czynienia z czymś nowym. Należy jednak do tej 
konieczności podejść racjonalnie, tłumacząc sobie że jest to jedyne wyjście z tej tak 
ciężkiej sytuacji. Bo im więcej ludzi się zaszczepi, tym szybciej uporamy się z 
pandemią. Wiadomo, że ta szczepionka, jak i każda inna, może wywołać efekty 
uboczne związane z samym szczepieniem. Ale o wiele bardziej niebezpieczne są 

skutki choroby, niż efekty uboczne samego szczepienia. Lepiej się czuć niekomfortowo 
przez krótki czas, niż borykać się z powikłaniami po przebytym Covid-19. 
- Radny Artur Patrzałek – ponieważ zima nie odpuszcza, proszę pana wójta o 
interwencję w sprawie odśnieżania i posypywania piaskiem drogi powiatowej Skadla – 
Bronina oraz zimowe utrzymanie dróg gminnych. Proszę również o podjęcie działań 
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zmierzających do zamontowania 4 lamp ulicznych w miejscowości Falki (na przysiółku 
„Wielka Łąka”).  
Kiedy będą rozpatrywane wnioski w sprawie przebudowy drogi Gnojno-Pożogi i drogi w 

miejscowości Raczyce.  
- Wójt gminy – wnioski w wyżej wymienionej sprawie będą rozpatrywane w roku 2021. 
Na temat rozbudowy oświetlenia ulicznego rozmawiałem z burmistrzem Chmielnika. 
Jeszcze nie wiem, kto i w jakim zakresie będzie partycypował w kosztach tej inwestycji. 
Jedno jest pewne. Będziemy się starać, aby została zrealizowana w bieżącym roku. 
Wracając do kwestii odśnieżania powiem tak. Wszystkich bardzo przepraszam za 

wszelkie uciążliwości z tym związane. Nie jest tak źle, jak jeszcze było w czasach, 
kiedy mieliśmy zimy stulecia i trudno było przejechać nawet ciągnikiem.  Zgłaszamy 
wszystkie niepokojące przypadki, z którymi mamy do czynienia na drodze 
wojewódzkiej i drogach powiatowych. Nasze drogi również staramy się utrzymać w jak 
najlepszym stanie. Może nasze działania nie zadowalają do końca wszystkich 

mieszkańców. Bo siłą rzeczy, jeśli odśnieżamy jedną drogę, to druga w tym samym 
czasie jest zaniedbana. Dodatkowo jesteśmy zobligowani do dowożenia osób na 
szczepienia przeciwko Covid-19. I w wyznaczonym dniu dbamy przede wszystkim o 
ten odcinek drogi, którym dowozimy te osoby. Druga kwestia, bardzo dla nas ważna, 

dotyczy dowożenia do szkół dzieci klas I-III. Mając na względzie ich bezpieczeństwo, 
odśnieżamy drogi którymi jeżdżą autobusy szkolne. W następnej kolejności 

odśnieżamy pozostałe drogi. Jeszcze raz przepraszam za wszelkie niedogodności z 
tym związane. Robimy, co możemy, zdając sobie jednocześnie sprawę z tego, że nie 
wszyscy są zadowoleni z takiego stanu rzeczy.  

- Radny Artur Patrzałek – nam chodzi głównie o drogi powiatowe. 
- Wójt gminy – zgłaszamy na bieżąco potrzeby związane z zimowym utrzymaniem dróg 

powiatowych. Zgłoszeń dokonują również kierowcy dowożący dzieci do szkół oraz 
mieszkańcy gminy. 
- Radny Wincenty Krawczyk – na każdej sesji w której uczestniczył wicestarosta 

Stanisław Klimczak zgłaszałem, że kierowca dojeżdża do Skadli i zawraca, zamiast 
jechać i odśnieżyć drogę aż do Gorzakwi.  

Poza tym mieszkańcy zgłaszają, że w Ośrodku Zdrowia w Raczycach nie ma dentysty. 
- Wójt gminy – na ten czas nie ma dentysty w żadnym ośrodku zdrowia. Dlatego robimy 
wszystko, aby to zmienić. 
- Radny Marian Okraj – na moim terenie jest piękna droga, o którą zabiegałem przez 7 
lat, łącząca Pożogi z Łagiewnikami. Samochody jeżdżą tą drogą z dużą 

częstotliwością. Piaskarka, która przyjeżdża do Pożóg z gminy Chmielnik, nie posypuje 
tego odcinka drogi tylko do granicy. Kierowca dojeżdża do centrum wsi i zawraca. Mam 
pytanie. Czy pan rozmawiał na ten temat z burmistrzem Chmielnika, czy kierowca robi 
to we własnym zakresie, w ramach stosunków dobrosąsiedzkich? 
- Wójt gminy – sami; jak jest dobra współpraca między gminami, to jeden drugiego 

poprosi i sprawa załatwiona.  
- Radny Andrzej Kuranda – na jakim etapie znajduje się sprawa dojazdu do bloku 
spółdzielni mieszkaniowej? 
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- Wójt gminy – ta sprawa jeszcze nie została rozstrzygnięta, ale wrócimy do tego 
tematu niebawem. Na razie jesteśmy na etapie rozmów z szefostwem spółdzielni na 
temat koncepcji zagospodarowania całego terenu wokół tego budynku. 

- Radna Aneta Jurkowska – mam bardzo wielką prośbę o doprowadzenie wody do 
budynków położonych na przysiółku Brzeście oraz postawienie dwóch lamp ulicznych 
w Raczycach, obok posesji Pana Hena i Pani Raduszewskiej.  
- Radny Piotr Sołtysiak – wnoszę o odśnieżenie drogi Gorzakiew – Rudki i wykonanie 
przepustu obok stawu w Gorzakwi. 
- Radna Jadwiga Gubała – obserwując pracę sprzętu wysłanego przez Powiatowy 

Zarząd Dróg do odśnieżania i posypywania dróg zauważyłam jedno. Nawet gdy jedzie 
piaskarka, nie posypuje drogi. Wniosek z tego, że nikt nie kontroluje ani nie nadzoruje 
pracy kierowców.  
- Radna Beata Boś – droga powiatowa Skadla-Bronina, którą jechałam do Buska, 
jeszcze przed godziną czternastą nie była posypana piaskiem. To samo dotyczy drogi 

na Wólkę Bosowska, która nie jest ani odśnieżona, ani posypana jak należy.  
- Wójt gminy – rok temu zima była bardzo łagodna. Natomiast dwa lata temu na sesji, 
w której uczestniczył Dyrektor PZD w Busku-Zdroju proponowałem, aby na terenie 
gminy wyznaczyć miejsce na całoroczne składowanie piasku z solą. Niestety, ale moja 

propozycja nie spotkała się z pozytywnym odzewem. Dlatego teraz jest, jak jest. Gdyby 
na placu, który należy do Pana Lelasa, czy to w Gnojnie czy w Raczycach, był 

dostępny piasek, pracownicy PZD mogliby posypać wszystkie drogi powiatowe, nie 
tracąc przy tym czasu na puste przejazdy. Poza tym dysponujemy własnym sprzętem 
do odśnieżania, który można by wykorzystać, aby wszystko szło szybko i sprawnie. 

Do punktu 17-go 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XVII sesji, 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Gubała życząc wszystkim zdrowia oraz 

wykonania zadań zaplanowanych w tegorocznym budżecie, dokonała jej zamknięcia.  

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 

 
           Protokolant:                                                            Przewodnicząca obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                           Jadwiga Gubała 

 
Mając na względzie zachowanie reżimu sanitarnego, po sesji odbyło się spotkanie z 

sołtysami, podczas którego przedstawiona została w sposób szczegółowy problematyka 
omawiana w trakcie sesji. 
 

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XVII sesji 
Rady Gminy Gnojno, która odbyła się w dniu 28 stycznia 2021 roku. Dokładny jej 
przebieg zawiera nagranie, udostępnione na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Gminy Gnojno. 
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